
 

 

Esteettömyysdirektiivin kansallisen toimeenpanon työryhmän tapaaminen  
 

Aika tiistai 9.11. klo 11 – 12.40 

 

Paikka  Teams, Liity kokoukseen napsauttamalla tätä  

 

Osallistujat Veli-Mikko Niemi/STM 

Tea Hoffrén/STM 

 Emilia Sormunen /STM 

Irja Vesanen-Nikitin (sij.)/LVM 

Sakari Jarva/LVM  

Mikael Åkermarck/LVM 

Emilia Laitala /VM 

Annika Parsons/SM 

Juha-Veli Frantti/SM 

Niina Kilpelä/YM 

Katri Leikas/OM 

Anna Vuopala/OKM 

Tarja Virkkunen/TEM 

Sami Virtanen/VAMMAISFOORUMI 

Amanda Aalto/EK 

Johanna Haapiainen-Makkonen/EK 

 

 

 

 

1 Kokouksen avaus  

Puheenjohtaja Veli-Mikko Niemi avasi kokouksen klo 11.00.  

2 Asialistan hyväksyminen 

Edellisessä kokouksessa sovitun mukaisesti tämän kokouksen aiheena hallituksen esi-

tysluonnoksen läpikäynti.  

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja.  

3 Yleisperustelut 

STM/Sormunen kävi ensin yleistilanteen tiiviisti läpi. Valmistellaan yksi yhtenäinen 

hallituksen esitys, ehdotetaan yhtä uutta lakia ja muutoksia viiteen voimassa olevaan 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_OTNkMDJmZTctYWU1OS00MGUxLWI4ZmMtMDE2OGVhNTI0NWNh%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%22c39ecab6-fd9d-453a-92e9-1d8f40f2f504%22%2c%22Oid%22%3a%222292f499-b8f4-41c4-976d-df04fa8cd824%22%7d


lakiin. Ehdotetaan myös asetuksenantovaltuuksia esteettömyysdirektiivin liitteen I es-

teettömyysvaatimuksista (tuotteet ja palvelut). 

 

Käytiin hallituksen esitysluonnos pääpiirteittäin läpi. Todettiin, että esitys on suhteel-

lisen kattava, mutta edelleen päivitettävää on. Lisäksi STM/Sormunen on laittanut 

kohdennettuja kysymyksiä ministeriöille. Niihin toivotaan pikaisia vastauksia.  

 

Työryhmä ei esittänyt kommentteja tai korjauksia etenemismalliin. Edelleen ollaan 

ehdottamassa yhtä uutta lakia ja muutoksia viiteen voimassa olevaan lakiin.  

 

YM/Kilpelä kertoi esteettömyysdirektiivin liitteen III (rakennettu ympäristö) mahdol-

lisesta käyttöönotosta kansallisesti. Vaihtoehdot on kirjattu hallituksen esityksen otsi-

kon 5. Muut toteuttamisvaihtoehdot alle. Rakennettua ympäristöä koskevia vaatimuk-

sia ei otettaisi mukaan tähän hallituksen esitykseen, vaan sen soveltamisesta päätettäi-

siin myöhemmin kuitenkin niin, että mikäli rakennettu ympäristö päätetään ottaa mu-

kaan soveltamisalaan, vaatimukset tulisivat voimaan vuonna 2025. Hanke olisi tästä 

työstä erillinen, mutta vaatii tiivistä yhteistyötä muiden ministeriöiden kanssa. Mah-

dollisesti työstettäisiin erillinen laki.  

 

VM/Laitala kertoi digipalvelulain muutosten etenemisestä. Pyritään saamaan kaikki 

muutokset tehtyä tämän viikon aikana, jotta voisimme edetä käännöksiin ensi maanan-

taina. Edelleen on työstettävää pankkipuolen palvelujen kansallisen toimeenpanon 

osalta ja digipalvelulain oikeussuojakeinoja koskevan luvun kanssa. Digipalvelulaki 

kulkee rinnan lain sähköisen viestinnän palveluista annetun lain kanssa, koska sisältö 

on niissä lähes sama. 

 

Vammaisfoorumi/Virtanen kysyi, onko tulossa sidosryhmätilaisuus lausuntokierrok-

selta saadun palautteen jälkeen. Tämä on iso paketti ja ratkaisut tulevat aiheuttamaan 

keskustelua.  

Puheenjohtaja totesi, että tavoitteena on järjestää tällainen tilaisuus ennen kuin halli-

tuksen esitys annetaan. 

 

Aikataulun osalta todettiin, että pyrimme siihen, että saamme kokonaisuuden käännet-

täväksi ensi maanantaina 15.11.2021. Pidämme ensi tiistaina vielä normaalin kokouk-

sen, jonka jälkeen seuraava kokous on tiistaina 7.12. Tuossa kokouksessa sovimme 

lausuntokierroksesta ja erityisesti lausuntopyynnön sisällöstä. 

SM/Franttin kysymykseen kommentoiden puheenjohtaja totesi, että lausuntokierrok-

selle voidaan erotella kuusi lakia, jotta lausunnonantajat voivat antaa halutessaan 

kommentteja vain tietyn lain tai sisällön osalta.  

 

Asetuksien tulee olla lausuntokierroksella viimeistään siinä vaiheessa, kun hallituksen 

esitys annetaan eduskunnalle. Myös asetuksia tullaan käsittelemään tämän työryhmän 

kokouksissa. 

 

4 Lait 

STM/Sormunen esitteli vielä pääpiirteittäin jokaisen hallituksen esitysluonnokseen 

sisältyvän lain sisällön ja mitä muutoksia niihin on nyt tehty.  

 



Vammaisfoorumi/Virtanen kysyi, tulisiko käyttäjien oikeuksia vielä avata tarkemmin 

vai onko viranomaisen toimintavelvoitteet säädettävien lakien osalta täysin selviä. 

STM/Sormunen totesi, että tuotteisiin kohdistuu markkinavalvontaa. Markkinavalvon-

taa tehdään ilmoitusten perusteella ja myös valvontaohjelman mukaisesti. Laki sähköi-

sen viestinnän palveluista säätää valvonta-asioiden käsittelystä. Valvonta voidaan 

aloittaa asianosaisen tai viranomaisen aloitteesta, mutta myös sellaisen tahon pyyn-

nöstä, jolla on asiassa oikeutettu intressi. Digipalvelulaissa on tällä hetkellä mahdolli-

suus kannella tai tehdä saavutettavuusselvityspyyntö, vastaavanlaisia oikeuksia on tu-

lossa myös nyt säädettävän 3 a –luvun osalta.  

 

EK/Aalto ehdotti, että lain säännöskohtaisiin perusteluihin lisättäisiin tarkemmin mik-

royrityksiin suhtautuminen tilanteissa, joissa yrityksen toiminta laajenee niin, että sii-

hen ei enää sovelleta poikkeusta tai kevyempiä vaatimuksia.  

Sovittiin, että tarkastetaan, onko muualla markkinavalvontalainsäädännössä mahdolli-

sesti mikroyrityksiä koskevia säännöksiä, joista voisi ottaa mallia.  

 

Käytiin keskustelua lain voimaantulon aikataulusta. Selvitetään asia vielä tarkemmin 

oikeusministeriön kanssa. 

5 Muut asiat 

Seuraava kokous tiistaina 16.11. klo 11.  

6 Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen 12.40. 

 

 

 

Jakelu Työryhmän jäsenet, varajäsenet ja asiantuntijat 

 
 


